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A Mogyoród Ma szerkesztősége fenntartja 
magának a jogot, hogy a beérkező anya-
gokat, cikkeket, olvasói leveleket közzététel 
esetén a szöveggondozáson túl a tartalom-
nak megfelelően szerkessze. • Készült: 1000 
példányban. Lapzárta minden hónap 5-én, 
megjelenés 15-én.

A Nemzeti Élelmiszerlánc-biz-
tonsági Hivatal Állategészség-
ügyi Diagnosztikai Igazgató-
ságán 2025. január 31-én kelt 
eredményközlői alapján a Heves 
vármegyei Heves településen ta-
lálható tömölúd telepről, illetve a 
Pest vármegyei Gödöllő telepü-
lésen található tenyészlúd telep-
ről származó mintákból magas 
patogenitású madárinfluenza 
(H5N1) vírus került kimutatásra. 

A NéBih azonnal intézkedett 
az érintett állományok felszá-
molásáról, és megkezdték a jár-
ványügyi nyomozást. 

Juhász Jácint 
Művelődési Ház 
Programajánló

Február 23. vasárnap 16.00–18.00 
Farsangi arcmaszkkészítő 
kézműves foglalkozás 
Helyszín: Szent László Emlékhely és Látoga-
tóközpont (2146 Mogyoród, Rózsa utca 2–4.)
A foglalkozáson való részvételi díj 1.000 Ft/
gyermek; 500 Ft/kísérő vagy 2.000 Ft/család 
(max. 2 felnőtt + 2 gyermek) 
Február 26. szerda 18.00 
Mogyoródi Társalgó – Kurucz Árpáddal 
Helyszín: Szent László Emlékhely és Látoga-
tóközpont (2146 Mogyoród, Rózsa utca 2–4.)
Vendégünk Kurucz Árpád többszörösen 
díjnyertes fotográfus.
Március 7. péntek 18.00 
Nőnapi előadás Szily Nórával
Téma: A boldogító „NEM”. 
Az előadás ingyenes, de 
regisztrációhoz kötött. 
Március 1-ig várjuk a 
jelentkezéseket a Könyv-
tárban vagy a következő 
QR-kód beolvasásával.
A boldogító nemet sokszor nehezebb kimon-
dani, mint a boldogító igent... Pedig énhatá-
rainkat, teljesítőképességünket óvni érdemes, 
sőt kell. Megfelelési kényszerünket honnan 
hoztuk? Miért vállaljuk túl magunkat? Miért 
nincs idő épp önmagunkra? Miért váltunk 
„igenemberekké”, és hogyan változtathatunk 
ezen? Mik a nemet mondás kockázatai, és 
miként lehet szelíden visszautasítani egy (már 
nem kívánt, túlterhelő) kérést? Ez nem a „dac” 
tanfolyama, hanem önmagunk egészséges 
védelme.
Március 14. péntek 18.00
Megemlékezés az 1074-es mogyoródi csatára 
és tisztelgés az 1848–49-es forradalom és 
szabadságharc hősei előtt. Átadásra kerül a 
Mogyoród Nagyközségért Kitüntető cím, a 
Pedagógus Életműdíj és az Év Sportolója díj.
Helyszín: Grosics Gyula Sportcsarnok (2146 
Mogyoród, Gödöllői út 17.)
Fellépnek: Ress Hajnalka és zenésztársai, 
a mogyoródi Szent László Általános Iskola 
diákjai, a mogyoródi Gesztenyés Tagóvoda 
gyermekei, a Laura Vicuna Katolikus Óvoda 
gyermekei. Kiemelt vendégeink testvérváro-
sunk, Madéfalva iskolás gyermekei.
A rendezvények a Juhász Jácint Művelődési 
Ház – Könyvtár szervezésében, Mogyoród 
Nagyközség Önkormányzatának támogatásá-
val valósulnak meg.

A szabályozás szerint a kitö-
rés körül a 3 km-es védőkörzet 
és a 10 km-es felügyeleti (meg-
figyelési) körzetet kell felállíta-
ni, ahol meghatározott korlá-
tozások, tiltások lépnek életbe.

Az elrendelt állategészség-
ügyi intézkedések Mogyo-
ród közigazgatási területét is 
érintik. A korlátozások min-
den házi és fogságban tartott 
madárra vonatkoznak. A vé-
dőkörzeten belül a madarak 
vására, piaca, versenye, illetve 
egyéb ilyen jellegű rendezvény 
megtartása is tilos.

Hírek
Tisztelt Adózók!
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vesterGÉPKÖLCSÖNZŐ

Cím:
2100 Gödöllő, Batthyány Lajos u. 8.
Nyitva tartás:
H-P: 8-17, Szo: 8-12, V: Zárva

E-mail:
vestergepkolcsonzo@gmail.com

Víz-Fűtésszerelés?
Szüksége van gyors, profi gépre?
Nem szeretne egy-egy munka miatt beruházni?
Akkor ez az üzenet önnek szól!

Rems Pover -Press SE Basic-Pack Radiál présgép elérhető
ami a munkád gyorsaságát hatékonyságát, profizmusát növeli!
Rothenberger Standartpréspofával Th16-20-26-32mm bérelhető.

Web:
vestergepkolcsonzo.hu

+36 30 584 2510

Bérelni megéri!
Minek vennéd meg a gépet, ha bérelhetsz is? Költséghatékonyság Nulla befektetéssel!

Keress bizalommal, hogy munkád egyszerű, gyors és hatékony legyen!

Tájékoztatjuk Önöket, hogy 2025. 
január 31. napjáig megtörténik az 
építményadó, a telekadó és a téte-
les sávos helyi iparűzési adó 2025. 
évre vonatkozó előírása az adózói 
folyószámlákon, a jelenleg fel-
dolgozott adatok alapján.  Ez azt 
jelenti, hogy az előírás azoknak 
az adózóknak is meg fog jelenni, 
akik építményadó vagy telekadó 
kedvezményre jogosító nyilatko-
zatot vagy egyéb adatszolgáltatást 
(pl. eladás, vétel bejelentése) nyúj-
tottak be, de a beadványuk még 
nem került feldolgozásra. 

Az ilyen előírások természete-
sen a nyilatkozatok feldolgozását 
követően a nyilatkozat évének dá-
tumára visszamenően nullázódni 
fognak, melyről a beadványt be-
nyújtó adózó határozatot fog kap-
ni (tehát ha a nyilatkozatot 2024. 
évben adták be, akkor már a 2024. 
évi előírás is nullázódni fog). Kér-
jük türelmüket és megértésüket, 
mivel az építményadóra és telek-
adóra benyújtott beadványoknak 
a rögzítése kizárólag egyenként, 
az adott adózóra vonatkozóan 
történhet, és minden eset egyedi, 

ezért a feldolgozás meglehetősen 
időigényes. 

Fontos információ: az épít-
ményadó és a telekadó is élő 
adónem Mogyoródon, tehát 
nem került eltörlésre! Csupán az 
életvitelszerűen Mogyoródon élő 
építmény- és/vagy telektulajdo-
nosok/haszonélvezeti jogosultak 
számára van lehetőség 100% adó-
kedvezmény igénybevételére, me-
lyet beadványon kérhetnek, nem 
jár automatikusan! Minden adó-
zó egy építményre és egy telekre 
veheti igénybe, minden további 
építmény és telek után fizetni kell 
az adót.

Az adóiroda működése folya-
matos, ügyfélfogadási idő hét-
főnként 8–18 óra között, szerdai 
napokon pedig 13–16 óra között 
van, ezekben az időszakokban 
személyesen, időpontfoglalás nél-
kül megkereshetnek felmerü lő 
kér déseikkel. Célunk, hogy se gít-
sünk, szívesen nyújtunk tájékoz-
tatást személyesen és szük ség ese-
tén telefonon is.

  Köszönettel: 
az Adóiroda munkatársai
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Az év első rendes testületi ülésének kezdetén a polgár-
mester bemutatta az új jegyzőt, dr. Nagy Ildikót, vala-
mint elmondta, hogy Tadics Attila aljegyzőként dol-
gozik tovább, a pénzügyi irodát pedig Vargáné Kurfis 
Erika vezeti. Ezután a testület meghallgatta az EGIS 
Gyógyszergyár képviselőinek beszámolóját a Mogyoród 
és Fót között végzett környezeti kármentesítésről. Fel-
elevenítették az előzményeket, azt, hogy 1964 és 1980 
között az egykori tufabánya udvarán betonozott me-
dencékben égették el több gyógyszergyár és több vegy-
ipari vállalat hulladék vegyszereit. A talajvizet már 1984 
óta rendszeresen vizsgálják, és a szakértők kijelentették: 
jelenleg emberi élet és ivóvíz nincs veszélyben a környé-
ken. A talaj kármentesítése folyamatos.

Első napirendi pontként az Országos Bringapark 
Programhoz való csatlakozásról szavaztak. Egyhangú-
lag, nyolc igen szavazattal elfogadták, hogy részt vesz-
nek a pályázaton, és a kerékpáros parkot az Energiaál-
lomásnál, a Hangulat utca végén helyezik el. A pályázat 
a bekerülési költségek 60 százalékát finanszírozza, az 
önkormányzatnak 20 millió forint önrészt kell állnia 
nyertes pályázat esetén.

Zárt ülésen hallgatták meg a Juhász Jácint Művelődé-
si Ház és Könyvtár vezetésére pályázó Teszáry Miklóst, 
akinek elfogadták a pályázatát.

A nyílt ülés a bölcsőde nyári nevelési rendjének elfo-
gadásával folytatódott: 2025-ben július 28. és augusztus 
22. között tart zárva az intézmény. 

A Művelődési Ház és Könyvtár 2024. évi beszámo-
lója és 2025. évi munkatervének ismertetésekor Fran-
kó-Szőnyi Enikő kulturális referens elmondta: koráb-
ban 11 millió forintot biztosított a testület arra, hogy 
még az éves terv elfogadása előtt szerződést kössenek 
azokkal a nagyobb vagy népszerűbb előadókkal, akiket 
szeretnének Mogyoródra hívni fellépni. A tervek között 
szerepelt Tóth Vera is, ő azonban 2025-ben már csak 
élőzenés fellépést vállal, amely 3 millió forinttal többe 
kerülne. Ekkor merült fel a kulturális referens részéről, 
hogy egy ismertebb nagy előadó helyett két kisebb, költ-
séghatékonyabb fellépőt invitáljanak meg Mogyoródra. 
Ezzel azt a nem kívánatos jelenséget is meg lehetne 
előzni, hogy az önkormányzat által a mogyoródiaknak 
szervezett helyi rendezvényekre tömegesen érkezzenek 
külsősök az ingyenes koncertek miatt. Másik lehetőség-
ként Frankó-Szőnyi Enikő azt is felvetette, hogy csak 
a mogyoródi lakcímkártyával legyenek ingyenesek a 

rendezvények, a nem mogyoródiaktól szedjenek belé-
pőjegyet a nagyobb koncertek esetén. A fellépőkről a 
Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság fog tárgyalni, és a 
februári testületi ülésen lesz róla döntés.

A Nonprofit Kft. 2025-ös üzleti koncepcióját és 
SZMSZ-ének módosítását megismerte és elfogadta a 
testület. A bizottságok nagyobb proaktivitást kértek az 
önkormányzati vállalat részéről.

A bizottságok munkájáról szóló napirendben a Pénz-
ügyi Bizottság 2024-es munkájáról beszélt dr. Szabó Ist-
ván, aki 2024 októberéig, az előző ciklus végéig vezette 
a bizottságot. A jelenlegi bizottsági elnök, Kurfis László 
annyit mondott, hogy az összes bizottsági tag letette az 
esküjét, több ülésük is volt, és most készülnek a költ-
ségvetés tárgyalására. Kurfis az Összeférhetetlenségi 
Bizottság munkájáról is beszámolt, amely ugyan nem 
ülésezett, de vizsgálódott a Forma–1-es jegyek elosztá-
sával kapcsolatban, azonban az érdemi eljáráshoz nem 
állt rendelkezésre megfelelő dokumentáció.

A Helyi Építési Szabályzatot hét ponton egészítette ki 
a testület. A nyolcadik pont, a Ródi vágás íves útjainak 
kiegyenesítését a Településfejlesztési és Környezetvé-
delmi Bizottság kivette a határozati pontok közül, és 
később hoznak döntést róla. Az érintett lakosok közül 
ketten is eljöttek a testületi ülésre, fel is szólaltak. 

Elfogadták az Értéktár Bizottság 2024. évi beszámo-
lóját és 2025. évi programtervét. Zachár Zsolt elnök el-
mondta, hogy harmadjára is szeretnének a Hungarikum 
pályázaton indulni, új kiadványt szeretnének kiadni, il-
letve februárban megtartják a hagyományos nótaestjü-
ket. 

A Don Bosco Nővérek Háza Alapítvány 4 000 000 Ft 
támogatás felhasználásáról nyújtott be beszámolót, me-
lyet gyermekvédelmi támogatásban részesülő gyerme-
kek étkeztetésén túl a Nyári Oratórium keretén belül az 
iskolás gyermekek egy hónapos nyári táboroztatására, 
programszervezésre költöttek. Szintén elfogadták a Mo-
gyoródi Ifjúsági Testület 2024-es beszámolóját és a bel-
ső ellenőrzési stratégiai tervet. 

Tárgyaltak a 2025. évi költségvetés tervezetéről, ame-
lyet a bizottságok már informális egyeztetés keretében 
megismertek és tudomásul vettek. A költségvetés rész-
leteit közösen dolgozzák ki az intézményekkel és a Mo-
gyoród Nonprofit Kft.-vel, amely ezután kerül a bizott-
ságok, illetve a testület elé.

Egyhangúlag megszavazták, hogy a település közte-

rületi rendjének és tisztaságának, valamint az önkor-
mányzati vagyon védelmének érdekében közterület-fel-
ügyeletet hozzanak létre a 2025. évtől. Erre a feladatra 
a 2025. évi költségvetésbe 15.000.000 Ft összeget, azaz 
tizenötmillió forint összeget terveztek be közterület-
felügyelet jellegű feladatok ellátására, valamint további 
5.000.000 Ft összeget fordítanak gépjárművásárlásra. 
Képviselői kérdés volt, hogy bevételt fognak-e generálni 
a bírságokból, válaszként hangsúlyozták: nem a bünte-
tés a cél, hanem a prevenció. Szabálytalanság esetén fi-
gyelmeztetni fognak.

Várhatóan még ebben az évben meg fog jelenni egy 
patakrehabilitációs pályázat, amelyen való indulást 
mind a három bizottság támogatja. Ezekkel lehetőség 
lenne az esővíz felhasználásának megoldására, a patak 
hulladékmentesítésére, valamint turisztikai beruhá-
zásokra. Pásztor Tamás turisztikai referens elmondta: 
ez egy zöld pályázat, tehát semmiképp nem lesz beto-
nozás, természetes megoldásokkal, fásítással kell majd 
operálni, illetve elképzelhetőnek tartja, hogy létesítenek 
mintakerteket, melyekből a lakosok tudnak meríteni öt-
leteket. A testület egyhangúlag támogatta a projtekthez 
való csatlakozást. 

A Lake Forest Lakópark csatornafedeleinek javítására 
három árajánlatot kért be az önkormányzat. 5 igen és 

3 tartózkodás mellett a legkedvezőbb ajánlatot adó Fix 
Víz Kft.-t bízzák meg a munkálatok elvégzésével. 

Felajánlották az önkormányzatnak egy Gödöllői úti 
ingatlan egy részének megvásárlását. 5 igen, 2 nem és 1 
tartózkodással értékbecslést rendeltek meg az ügyben.

Pályázik Mogyoród a Településfásítási Programra, mi-
nimum 10, maximum 30 sorfát fognak telepíteni. A fákat 
akkor is megveszik és elültetik, ha esetleg nem nyernek 
a pályázaton. Az Élhető Települések Országos Szövetsé-
géhez való csatlakozást viszont nem támogatta a testület, 
mivel több hasonló szervezetben is részt vesz már a tele-
pülés.

Önkormányzati hírek

döntések januárban
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Önkormányzati hírek

FELHÍVÁS
Fotópályázatot hirdetünk, melynek témája a „Népviselet Mogyo-
ródon”.
Várunk minden olyan fényképet, mely a pályázat megjelenése 
után készül telefonnal, fényképezőgéppel. Tartalma lehet akár 
egy mogyoródi viseletrészlet, vagy akár teljes viselet. Előszere-
tettel várjuk a mindennapokban, például az utcán, a ház udva-
rán, családi ünnepeken, templomban még hordott viseletekről 
a felvételeket.
Mutassuk meg, milyen csodás ruhakölteményeink vannak!
A fényképek beküldési határideje: 2025.04.17.
A pályaműveket e-mailben várjuk: 
a kultura.mogyorod@gmail.com címre.
Minden beérkezett pályaművet jutalmazunk!
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Önkormányzati hírek

 Mogyoród Ma:  Mi hozta Mogyoród-
ra?
dr. nagy Ildikó: 25 éve dolgozom a 
közigazgatásban. Debrecenben végez-
tem el a Tanítóképző Főiskolát, Buda-
pesten, az ELTE-n a jogot. Jogi szak-
vizsgával  és családjogi szakjogászi 
vizsgával is rendelkezem. A férjem-
mel és a gyermekeimmel Budapesten, 
a XVI. kerületben, Ómátyásföldön 
élünk, az ottani önkormányzatnál 
kezdtem el dolgozni. Nagyon hamar 
a gyámhivatal vezetője lettem, amit 
15 évig irányítottam. Ezután dolgoz-
tam a Honvédelmi Minisztérumban, 
a 10. kerületi önkormányzat jogi fő-
osztályán, valamint Kerepesen önkor-
mányzati igazgatási munkakörben. 
Közvetlenül Pest Megyei Kormányhi-
vatalból érkeztem Mogyoródra. Előbb 
a Törvényességi Felügyeleti Főosz-
tályon dolgoztam, ahol 21 település 
önkormányzatának törvényességi fel-
ügyeletét láttam el (köztük Mogyoró-
dét), majd a Nagykátai Gyámhivatalt 
vezettem. Napi kapcsolatban álltam 
az itteni hivatallal, de nem csak ez köt 
a településhez. Vidéki lány vagyok, 
szeretem a természetet, sokat járunk 
kirándulni Mogyoródra, szeretjük a 
helyi borokat. A fő indokom az állás 
megpályázására mégis a polgármester 

óta hatósági anyakönyvvezető volt, és 
nagyon ért mind az önkormányzati, 
mind a hatósági munkához. A pénz-
ügyi osztály élére visszatért Kurfis Eri-
ka, és több új munkatársat is szerződ-
tettünk. A műszaki osztályra érkezett 
Soltész Edit, és rendbe tettük a mű-
szaki irodát is. Felvettünk egy új anya-
könyvvezetőt és egy ügyfélszolgálatost 
is, így a testületi referens csak a testü-
let ügyeire tud koncentrálni ezentúl. 
Új vezetője lett a művelődési háznak 
Teszáry Miklós személyében.

 Mogyoród Ma:  Milyen rövid és hosz-
szú távú tervei vannak a hivatalban?
dr. nagy Ildikó: A legfontosabb, hogy 
a képviselő-testülettel egy bizalmon 
alapuló, konstruktív munkakapcsolat 
jöjjön létre a kölcsönös tisztelet tala-
ján. Szeretném, ha naprakész lenne az 
ügyintézés, mert eddig nem volt az. 
Fontosnak tartom az együttműködést 
az intézményvezetőkkel, a Nonprofit 
Kft.-vel, ezért havonta egyszer megbe-
szélést tartunk, és bevonjuk őket az in-
tézményi költségvetés tervezésébe is. 
Szépen lassan mindenhol rend lesz a 
hivatalban, és célom, hogy a dolgozók 
megbecsültnek érezzék magukat úgy 
emberi, mint anyagi szempontból is.

Herczku Nóra

asszony felé érzett tiszteletem és bizal-
mam volt. 

 Mogyoród Ma:  Hogyan ment az át-
adás-átvétel?
dr. nagy Ildikó: Gyakorlatilag nem 
volt, aki átadja nekem a hivatalt, mi-
vel a korábbi jegyző a választások után 
azonnal felmondott, az aljegyző asz-
szony pedig decemberben távozott, 
amikor kiderült, hogy én leszek a hi-
vatal vezetője. Talán nem véletlenül. 
Amit itt találtam, az lesújtó volt. Min-
den osztály emberhiánnyal küzdött, és 
sok helyen szinte éhbérért dolgoztak 
diplomás emberek. Az elsődleges fel-
adatomnak tekintem, hogy feltöltsük 
a sorainkat és rendezzük a béreket, 
nemcsak az intézményekben, de a hi-
vatalban is. Ez utóbbi már az idén feb-
ruárban, a költségvetés elfogadásakor 
meg fog történni. 

 Mogyoród Ma:  Sikerült a hivatali 
kulcspozíciókat is betölteni?
dr. nagy Ildikó: Sokáig az a hír jár-
ta, hogy ide senki nem akar dolgozni 
jönni, hát mi ennek az ellenkezőjét 
tapasztaljuk. Sokan jelentkeznek, mo-
gyoródiak, képzettek, rátermettek. 
Fantasztikus aljegyző áll mellettem 
Tadics Attila személyében, aki évek 
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A Hello, Mogyoród! Facebook-csoport-
ban élénk vita alakult ki a témáról, még 
szavazást is indítottak a pálya építésének 
támogatásáról. A többség tiltakozott 
a pumpapálya ellen: a megszólalók a 
Somlyó-hegy pipacsmezőit féltik, illetve 
tartanak a túl sok zajtól, hangoskodástól. 
Aki mellette érvelt, az kiemelte, hogy 
fontos lenne, hogy a fiatal, tinédzser 
korosztálynak is legyen szórakozási le-
hetősége helyben, az egyik hozzászóló 
kiemelte, hogy ez egy könnyen fenntart-
ható, minden korosztály számára alkal-
mas sportolási lehetőség lehetne.

A hozzászólásokból kiderült: sokan 
nincsenek teljesen tisztában, hogy pon-
tosan mi is az a pumpapálya, ráadásul 
a róla szóló posztot egy olyan fotóval 
illusztrálták, amely közvetlenül a meg-
építés után és még a tereprendezés előtt 
ábrázol egy ilyen pályát – nem csoda, 
ha azt látva sokan úgy gondolták, nem 
szívesen látnának ilyet a szomszédsá-
gukban.

A pumpapálya – angolul pump track 
– egy olyan speciális pálya, ahol nem a 
bicikli tekerésével, hanem a súlypont fo-
lyamatos áthelyezésével, a „pumpálással” 
lehet haladni, kihasználva a terep domb-
jait és lejtőit a lendülethez. Egy jól meg-
épített pumpapályán az amatőr és profi 
bringások egyaránt találnak kihívásokat, 
ezenkívül rollerrel, gördeszkával vagy 
görkorcsolyával is használható, így nem-
csak új sportolási lehetőséget biztosít, ha-
nem közösségi funkciója is van.

rendrakás 
a hivatalban
A Polgármesteri Hivatal vezetését január 1-től vette át 
dr. Nagy Ildikó, aki 25 évnyi közigazgatási tapasztalat-
tal szerződött jegyzőnek Mogyoródra. Nehéz helyzetbe 
érkezett: sok volt a betöltetlen státusz a hivatalban, 
olyannyira, hogy nem is volt, aki átadja neki a stafétát, 
de ez nem riasztotta el. Az első tapasztalatairól és a 
további terveiről beszélgettünk vele.

pro és kontra
A mogyoródi önkormányzat már ko-

rábban is tervezte pumpapálya építését, 
akkor egy másik területen helyezték vol-
na el, így nem avatkozunk be a tájképbe 
sem. A VEKOP projekt keretében épült 
attrakciók (pl. a Malom is) azért épültek, 
hogy azokat a mogyoródiak használják, 
szeressék, birtokba vegyék. A pumpa-
pálya nem létfontosságú Mogyoródon, 
de most erre van pályázati kiírás, és egy 
lehetőség, hogy meglévő projektelem 
mellé újdonságot tudjunk tenni az ér-
deklődők számára. A Somlyó alatti me-
zők egyébként magánkézben vannak, 
az egyik ilyen telekre 68 lakásos építési 
bejelentés érkezett még 2022-ben. A 
mostani pályázat kevesebb önrészt kér, 
és kedvezőbb ajánlatot is kaptak, ezért 
is vélekedett pozitívan a testület a lehe-
tőségről.

– Fontosnak tartom, hogy a kamasz 
korosztálynak is legyen szórakozási le-
hetősége Mogyoródon, és ne kelljen eh-
hez átmenniük Fótra vagy Szadára, ezért 

Jócskán felkavarta a kedélyeket, amikor arról egyeztetett a testület, hogy kerékpáros pumpapálya létesíté-
sére pályázna az Önkormányzat, melyet a Hangulat utca végén, a Malom mellett helyeznének el. 

is szavaztam igennel az előterjesztésre 
– jelentette ki Trabalka Szilvia polgár-
mester. – A pályázat feltétele volt, hogy 
legyen a közelben mosdó, illetve közmű. 
Az önkormányzati területek közül nem 
volt sok választásunk. A Malomnál már 
van egy játszótér a kicsiknek, reménye-
ink szerint egy kerékpáros pálya a na-
gyobbaknak is jó szórakozást tud majd 
nyújtani. A pályát nem a mezőre, hanem 
egy jelenleg kihasználatlan, bozótos te-
rületre tervezték, így nem avatkozunk 
be a tájképbe sem. A VEKOP projekt ke-
retében épült attrakciók (pl. a Malom is) 
azért épültek, hogy azokat a mogyoró-
diak használják, szeressék, birtokba ve-
gyék. A pumpapálya nem létfontosságú 
Mogyoródon, de most erre van pályázati 
kiírás, és egy lehetőség, hogy meglévő 
projektelem mellé újdonságot tudjunk 
tenni az érdeklődők számára. A Somlyó 
alatti mezők egyébként magánkézben 
vannak, az egyik ilyen telekre 68 lakásos 
építési bejelentés érkezett még 2022-ben.

Önkormányzati hírek

Tervezett helyszín madártávlatból

Itt alakítanák ki a kerékpáros pályát 
Fotó: Gálos Mihály saMu
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A 4200 fős Łukowica Lengyelország déli 
részén, a kis-lengyelországi Vajdaság-
ban, Krakkótól nem messze található. 
Két éve, 2023-ban vették fel a kapcsolatot 
Mogyoróddal, iskolájuk és a Szent Lász-
ló Általános Iskola diákcsere programot 
szerveztek, melynek során łukowicai 
gyerekek vendégeskedtek Magyarorszá-
gon, és mogyoródiak jártak Lengyelor-
szágban. 2024 nyarán lengyel delegáció 
látogatott el Mogyoródra, melyet most 
viszonoztunk.

– Az utazásunk fő célja a testvértele-
pülési szerződésről való egyeztetés volt. 
Łukowica épp most készül szlovák és 
erdélyi testvértelepülési szerződést is 
kötni, felmerült annak a lehetősége, hogy 
az erdélyi testvértelepülésük Madéfalva 
lesz, akivel mi is kapcsolatban állunk – 
árulta el Trabalka Szilvia polgármester. 
– A testvértelepülési szerződéssel újabb 
lehetőségek nyílnának meg, bizonyos pá-
lyázati támogatásoknál előnyünk lenne. 
Erősíthetnénk a cserediákprogramot, az 
egyesületek kapcsolatait. A Jakab Mihály 
Népdalkör már meghívást is kapott egy 
augusztus łukowicai rendezvényre. Łu-

kowicának pedig fantasztikus fúvósze-
nekara van, akik örömmel látogatnának 
el a mi egyik ünnepünkre. A kultúrájuk 
egyébként nagyon hasonló a miénkhez, 
ugyanúgy hagyománya van a népzené-
nek és a néptáncnak. Łukowica maga pe-
dig nagyon rendezett, modern, lakossága 
vendégszerető. 

A nyolc fős magyar delegáció pénte-
ken este érkezett, és az iskolaigazgató 
vendégházában szálltak meg. Másnap 
meglátogatták Bochnia sóbányáját, 
amely Lengyelország egyik legrégebbi, 

1248 óta létező sókitermelő helye. Jártak 
egy családi gazdaságban, ahol a tulajdo-
nosok a régi házukat tájházként üzemel-
tetik, és kóstolót adnak a maguk előállí-
totta alapanyagokból készült ételekből. 

– Találkoztunk a polgármesterrel, aki-
hez Łukowicán kívül más települések 
is tartoznak, az iskola vezetőjével és az 
ottani tankerületi igazgatóval. Ők már 
mindent leegyeztettek, és elkötelezettek 
a testvértelepülési szerződés megkötése 
iránt – fejtegette Trabalka Szilvia. – Ter-
veim szerint a februári testületi ülésen a 
mogyoródi képviselőkkel szavazni fo-
gunk a szerződéskötésről.

 H. N.

A testvértelepülési kapcsolatokról egyeztetett a mogyoródi 
delegáció a dél-lengyelországi Łukowica településen.

A magyar kultúra napját 1989. óta ünne-
peljük, abból az alkalomból, hogy Köl-
csey Ferenc 1823-ban ezen a napon vég-
legesítette a Himnusz kéziratát. Ahogy 
az országban sok helyen, Mogyoródon 
is minden évben megünnepeljük ezt a 
különleges napot. Az ünnepi program az 
5/a előadásával indult, akik Kádár Emese 
felkészítőtanár segítségével, szívhez szóló 
gondolatokkal elevenítették fel Kölcsey 
Ferenc munkásságát és a Himnusz törté-
netét. 

A program második felében pedig egy 

nagyon különle-
ges zenekar lépett 
fel. Az Aozora duó névre hallgató páros 
gitárral és énekkel adott elő megzené-
sített gyönyörű verseket, többek között 
Kosztolányi Dezső: Akarsz-e játszani, 
József Attilától a Kertész leszek címűeket, 
hallhattunk egy dalt az Én, József Attila 
című musicalből is és Radnóti Miklós Két 
karodban című verse is felcsendült gitár-
kísérettel. A tornaterem teljesen megtelt, 
és még a legkisebbek is ámulattal hallgat-
ták a gyönyörű előadást. A fellépők pedig 

természete-
sen vastap-
sot kaptak 
a végén. A 
koncerten 
részt vett 
Tr a b a l k a 
Szilvia pol-
gármester 
asszony és 
Ribai Zol-
tán alpol-
gármester 
is. 

Az Aozora duót Potvorszki Anita (éne-
kes) és Nuszbaum Ferenc Szocsó (gitá-
ros) alkotják. Megtudtuk azt is, hogy az 
„aozora” egy japán kifejezés, ami „kék ég-
boltot” jelent. Azért választották, mert ez 
a szó hangulatában nagyon illik azokhoz 
a produkciókhoz, amiket előadnak. 

– Gödöllőiek vagyunk, itt, a környéken 
sok fellépésünk van. 2018-ban kezdtük 
el aktívabban a közös munkát Szocsó-
val. Saját dalokat nem írunk, többnyire 
feldolgozásokat játszunk. Ez a verses re-
pertoár egy évvel ezelőtt született, amikor 
szintén a magyar kultúra napján egy díj-
átadóra kértek fel minket. Annyira meg-
szerettük a verseket, hogy benne hagytuk 
a repertoárunkban – árulta el a műsor 
után lapunknak Potvorszki Anita. 

Azt is elmondta, hogy már 2009 óta 
énekel, és Balássy Betty az énektanára, 
akinek nagyon hálás. Megzenésített ver-
seket szeret énekelni, emellett a kedvenc 
műfaja a musical. Reméljük, hogy a jövő-
ben még hallhatjuk majd őket Mogyoró-
don.  Gergály Judith 

Különleges programmal ünnepeltük meg a 
magyar kultúra napját január 22-én, a Szent 
László Általános Iskola tornatermében. Az 
5/a osztály tanulói idézték fel a magyar Him-
nuszunk történetét. Utánuk pedig az Aozora 
duó lépett fel, akik külön erre az alkalomra 
válogatott megzenésített versekkel szórakoz-
tatták a közönséget.

események

Látogatás Lengyelországban

Zenés versek a magyar 
kultúra napján

Bochnia sóbányája az egyik legrégebbi 
Lengyelországban
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Az adventi gyertyagyújtást minden 
héten hétfőn mindkét óvodában 
közös énekléssel tettük szeb-
bé. A közös énekek eléneklé-
sével, a gyertyák jelentésével 
próbáltuk a varázst a gyer-
mekek szívébe költöztet-
ni. December 5-én délelőtt 
a pillangós óvó nénik A Mi-
kulás csizmája című mesét 
adták elő a gyermekeknek, míg 
a Gesztenyés oviban A Mikulás 
kesztyűje történetét ismerhették meg 
az ovisok. Hamar elérkezett a december 
6-a, Mikulás napja. Izgatottan érkeztek 
a gyerekek az óvodába, tudták, érezték, 
hogy valami különleges fog történni. A 
délelőtti játékidőben halk csengettyű-

szóra fi-
gyeltek fel 

a gyerme-
kek, és hama-

rosan hintón érkezett 
meg a Mikulás (a Nyuszi csoport szü-
lői felajánlásának köszönhetően) a cso-
portszobák ablakai elé. Ezután a tor-
nateremben találkozhattak a gyerekek 

a Mikulás bácsival, ahol minden 
csoportnak kiosztotta a csoma-
got, a gyerekek pedig közös vers-
sel és énekkel köszönték meg az 
ajándékot. A következő két hét is 
mozgalmasan telt, az adventi ha-
gyományokat beépítve a minden-
napjainkba. Egy héten át min-
den nap mézeskalács illata leng-
te be az óvoda épületét. Minden 
csoport szaggatott, sütött, díszí-
tett, és természetesen meg is kós-
toltuk a munkánkat. Közben halk 
karácsonyi dalok szóltak, verseket 
mondogattunk, szép karácsonyi 
meséket meséltünk a gyerekek-
nek. Gyorsan teltek a napok, 13-
án minden csoport Luca-búzát ve-
tett, és megismertettük a gyerme-
keket a népi hagyománnyal. Hét-

főn csodálkozva nézték a búza fejlődé-
sét. A községi karácsonyfára is vitt min-
den csoport díszt, jártunk az Angyalki-
állításon és a Mézeskalács falu megte-
kintésével is hangolódtunk erre a csodá-
latos ünnepre. És elérkezett a várva várt 
karácsonyi ünnep, amely egy interaktív 
bábelőadással kezdődött, majd közösen 
ünnepeltünk. A szebbnél szebb ünnepi 
ruhában érkező gyermekeket feldíszített 
karácsonyfa várta, mely alatt a csopor-
tok ajándékainak sokasága sorakozott. 
Természetesen a Zöld óvodai szemléle-
tünkhöz híven kosarakban, csomagolás 
nélkül kerültek a fa alá a meglepetések. 
Miután Emese néni egy gyönyörű ének-
kel köszöntötte a gyermekeket, felnőtte-
ket, a csoportok egyenként elmondták a 
tanult karácsonyi verset, és elénekeltünk 
több, a gyermekek számára kedvenc ka-
rácsonyi éneket, minden csoport meg-
fogta az ajándékát, és saját csoportjában 
indulhatott a játék! Közben pedig a szü-
lők által felajánlott nasikat és üdítőt fo-
gyasztották el a gyermekek.

Az ünnepre hangolódás nagyon jól si-
került, megélve a hagyományok fontos-
ságát, és megélve a csodát a gyermekek 
szemében!  Geigerné Kuti Erika

Juhász András 1925-ben született Ara-
don, 1937-ben érkezett Magyarországra. 
Kezdetben Hódmezővásárhelyen dolgo-
zott egy pékségben, majd onnan, 17 éve-
sen behívták katonának. 1945-ben került 
Mogyoródra, mert mogyoródi lányt vett 
feleségül, Czeller Rozáliát. Itt kezdődött 
a közös életük. Három leányuk született: 
Rozália, Mária és Erika. 

50 éven át dolgozott ugyanazon 
a munkahelyen
– Háború után nem volt könnyű helyze-
tünk, nem volt semmink, amikor össze-
kerültünk a feleségemmel. Minden mun-
kát meg kellett fogni, vagont raktunk ki 
éjszaka, földeken dolgoztunk. Hajnalban 
meg mentünk a munkahelyünkre, gya-
log a fóti vonatállomásra – így emlékszik 
vissza Juhász András. 

Ma már ritka, de egész életében egy 

Minden évben december beköszöntével 
közösen hangolódnak a mogyoródi 
óvodások az ünnepre. Beszámoló a Pillangós 
Óvodából és a Gesztenyés Tagóvodából.

események Civil

munkahelyen dolgozott, és erre nagyon 
büszke. Budapesten helyezkedett el a 
Landler Jenő Járműjavító Műhelyben. Itt 
vasúti kerekeket javított, itt dolgozott 50 
éven keresztül, innen ment nyugdíjba is. 
A munkáját nagyon szerette, és őt is sze-
rették, számtalan kiváló dolgozó kitünte-
tést és jutalmat kapott. Nyugdíjazása után 
is még tíz évet töltött el ugyanitt. 

30 unokája született
1956-ban készült el a családi házuk a Gö-
döllői úton, azóta ez az otthona. Sajnos a 
tragédiák Bandi bácsit sem kímélték az 
életében. 1985-ben, betegségben elvesz-
tette szeretett feleségét, és a középső lá-
nya, Mária sajnos korán meghalt, szintén 
betegségben, tíz évvel ezelőtt. Sok öröm is 
érte a családjában, hiszen összesen 6 uno-
kája, 11 dédunokája és 13 ükunokája szü-
letett eddig. A legkisebb gyermek három 

hónapos. Nagyon szereti őket, és mind-
egyikükre nagyon büszke. Mindig azt 
vallja, hogy ők éltetik. 

„Megérem a 100 évet, köszönhetem 
ezt annak, hogy soha nem dohányoztam, 
nem ittam, és örülök a szép családomnak. 
Ők az életem, ők éltetnek” – mondta Ban-
di bácsi. 

Lányai lapunknak elmondták, hogy 
Bandi bácsi szerencsére jó egészségnek 
örvend, rendszeresen olvas újságot, nézi 
a televíziót, és tájékozott a mindennapi 
hírekben. Jó étvágya van, pontosan reggel 
fél nyolckor reggelizik és délben ebédel. 
Lányai gondoskodnak róla, és minden fi-
nomat elkészítenek neki, amit szeretne. 
Sokat sétál az udvarban, segítség nélkül, 
és mindig beszélget a kapuban az arra já-
rókkal. Szeret Mogyoródon élni, hiszen 
itt mindenki ismeri, és büszke rá, hogy ez 
a település az otthona. 

A legidősebb mogyoródinak járó el-
ismerést tavaly december 21-én, a Min-
denki Karácsonyán vehette át a színpa-
don, családja körében. Jó egészséget és 
még sok boldog évet kívánunk Bandi bá-
csinak!  Gergály Judith

„A családomnak 
köszönhetem, 

hogy megérem 
a 100 évet”

Juhász András kapta meg a „Legidősebb mogyoródi lakos” elis-
merést a Községünkért, Mogyoródért Alapítványtól a Mindenki 
Karácsonya ünnepségen. Bandi bácsi idén május 22-én tölti majd 
be a századik életévét. Szerencsére jó egészségnek örvend, nagyon 
aktív és tájékozott a mindennapok híreiben. A családjára a legbüsz-
kébb, lányai, 6 unokája, 11 dédunokája és 13 ükunokája éltetik.

Ünnepre hangolódás 
az óvodákban

 Bandi bácsi a családjával
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Közösség 
A KIsMAMAságbAn

Pásztor Barnabás is felkerült az ország cite-
ratérképére a Vígan zengjetek, citerák! című 
kiállításon, amely június 29-ig látogatható a 
Néprajzi Múzeumban. Március 8-án 15 óra-
kor ő maga is játszik majd egy órát a különle-
ges tárlaton. Barnussal citeráról és más hang-
szerekről is beszélgetett a Mogyoród Ma.

A Mogyoróország baba-mama klubot 
másfél évvel ezelőtt alapították mo-
gyoródi anyukák, azóta változó csapat-
tal, de változatlan lelkesedéssel várják 
az érdeklődő édesanyákat három év 
alatti gyermekeikkel együtt minden 
csütörtökön délelőtt, az O2-ben, Dráb 
Orsinál.

Civil

Nem telhet el úgy mogyo-
ródi bál, esküvő, nemzeti 
ünnep vagy Szent Lász-
ló-hét, hogy Pásztor Bar-
na ne zenéljen valamit. 
Mindez egyáltalán nem 
véletlen, a zene és a hang-
szeres játék ugyanis azóta 
az élete szerves és elvá-
laszthatatlan része, ami-
óta csak az eszét tudja. 

Még egészen kicsi volt, 
amikor Édesapja furu-
lyázni tanította, de az is 
élesen él benne, amikor 
először találkozott a cite-
rával. 

– Másodikos voltam, 
amikor az egyik osztály-
társam bevitte az iskolá-
ba a citeráját, és én akkor úgy mentem 
haza, hogy citerázni akarok. Ezután ke-
restük meg Jakab Mihály bácsit, hogy 
járni szeretnék hozzá. Apunak csak egy 
kikötése volt: nem lehet abbahagyni, 
amit elkezd az ember – idézte fel gyer-
mekkori emlékeit Barnus. Szerencsére 
gyorsan kiderült, hogy nemcsak lelkes, 
de kiváló érzéke is van a hangszerhez. 
Onnantól kezdve számtalan karácsonyi 
és félévzáró, évzáró ünnepségen hall-
hatták őt a mogyoródiak, később pedig 
szinte minden fontos helyi esemény ál-
landó fellépője lett. 

Néhány évvel később Jakab Csongor 
tanár úr vette át az oktatását, és bekerült 
az Óbudai Népzenei Iskolába. Ott azon-
nal a negyedik osztályban kezdhetett, és 
hat helyett három év alatt ki is járta az is-

kolát. Szerette volna folytatni a tanulást, 
másodhangszerként tehát tamburázni 
kezdett. Mint mondta, egyik hangszer 
sem egyszerű, de a citera igazi nehézsé-
gét az adja, hogy egy hosszabb műsort 
nehéz vele változatosan megtölteni. 

Az Óbudai Népzenei Iskolában töl-
tött évek alatt rengeteget lépett fel, 
számtalan népzenei versenyre és feszti-
válra járt, sőt a zeneiskolások országos 
versenyét megnyerve kiemelt nívódíjat 
is kapott. 1997-ben hangszeres szólis-
taként a Népművészet Ifjú Mestere lett, 
2000-ben pedig saját készítésű CD-t 
adott ki a Mogyoródi Önkormányzat 
támogatásával Mogyoródtól Mogyoró-
dig címmel. 

A családi hagyományok és a Hangya 
Zenekarba való bekerülése miatt később 

újabb hangszereken is meg-
tanult játszani. 

– A szaxofont magamtól 
kezdtem el, de később a Ze-
neakadémiáról Vörös István 
Attilától egy-két magánórát 
is vettem, hogy előre tudjak 
lépni a megfelelő rekesz-
támasz, a szájtartás és a le-
vegőhasználat terén. Ő segí-
tett kiválasztani a megfelelő 
fúvókát, nádat és nádszo-
rítót is, ami nagyon fontos 
segítséget jelentett – meséli 
Barnus, aki később „prak-
tikussági okokból” mando-
linon is megtanult zenélni. 
A tamburával ugyanis han-
gosítási problémák adódtak 
a zenekarban, mandolinból 

viszont létezik elektroakusztikus válto-
zat, ami megoldotta a gondokat. Emel-
lett rövidebbek az ujjai, így kényelme-
sebb is neki azon játszani.

Barna az elmúlt időszakban sem tét-
lenkedett: a Mogyoródi Jakab Mihály 
Népdalkör és a Rákospalotai Öröksé-
günk Egyesület férfikarának művészeti 
vezetője is lett, ahol citerajátékával az 
általa vezetett kórusok énekét vezeti. 
A közeljövőben a kórusokkal is készül 
szakmai megmérettetésekre, sőt ősszel 
a Hagyományok Háza által koordinált 
Nagy Páva Népi Előadóművészeti Mi-
nősítésre is pályázni szeretne citerajá-
tékával. Kiskorában tett ígéretét tehát 
maximálisan betartotta, ugyanis ha 
csak teheti, azóta is igyekszik minden 
nap gyakorolni. F. A. 

A zene, az kell
Civil

Az alkalmak házigazdája Nerpel-Hajdara 
Nóri, aki maga is kétgyermekes édesanya: 
fia hétéves, kislánya kilenc hónapos. 
Munkahelye pedig a Napraforgó Bölcső-
de, ahol kisgyermeknevelőként dolgozik.

– Hiszek abban, hogy ha a kismamák 
közösséget, kapcsolódási lehetőségeket 
találnak egymással, annak óriási megtar-
tó ereje van – mondja Nóri. – Amikor a 
fiammal voltam itthon, akkor még csak 
az egyházi kismamaklub működött Mo-
gyoródon. Nagyon jó volt, szerettem oda 
járni, és úgy éreztem, jó lenne még több 
közösségi lehetőség a helyi kismamák-
nak. Nem jó egész nap a négy fal között 
lenni a gyerekekkel. Kell a társaság nekik 
is, és nekünk, anyukáknak is.

Az alkalmak változó tematikájúak. 
Vannak kötetlenebb, beszélgetős, ismer-
kedős délelőttök, máskor szakembert 
hívnak előadást tartani, és van olyan is, 
amikor a klub vezetője vagy segítői ké-
szülnek valamilyen felnőtteknek-gyere-
keknek is érdekes foglalkozással. Ezekhez 
folyamatosan keresik a környéken élő 
vállalkozó szellemű segítőtársakat.

– Bárki, aki úgy érzi, hogy akárcsak 
egy program erejéig, vagy akár hosz-
szabb távon szívesen bekapcsolódna a 
közös munkába, nyugodtan jelentkez-
zen nálam! – mondja Nóri mosolyogva. 
– Rendszeres vendégünk Paulovics Ági 
könyvtáros, aki járt nálunk mozgókönyv-
tárral is, jön hozzánk védőnő, hordozási 

tanácsadó, és persze Dráb Orsi gyermek-
torna, kismama-/anyukatorna oktató, aki 
tartott alkalmat többek között a mozgás-
fejlesztésről is. Tavasszal pedig várhatóan 
a bölcsődevezető, illetve a régi óvodave-
zető is ellátogat hozzánk. Én a szakmám-
ból adódóan szívesen beszélek bármikor 
a nagy fejlődési korszakokról, ezek közül 
örök sláger például a szeparációs szoron-
gás, de tartottam már alkalmat a mosható 
pelenkáról vagy a hozzátáplálásról is. Az 
egyik állandó segítőm Huszti Mariann, 
aki szintén bölcsiben dolgozott koráb-
ban. Ő főleg kézműves foglalkozásokat 
tart.

Az egyébként is változatos heti progra-
mokon túl a klub életében is kiemelked-
nek a nagyobb ünnepek. Decemberben 
például a gyerekek nagy örömére a klub-
ban is felbukkant a Mikulás, akivel fotóz-
kodni is lehetett. Az idei év első nagyobb 
programja a közös farsangozás lesz, ami-
re kiemelten szeretettel hívnak minden új 
és régi családot a szervezők.

– Többnyire persze anyukák járnak 
a klubba – mondja Nóri –, de időnként 
– leginkább, ha meghívott előadó van 
– felbukkannak apukák is. Azt tapasz-
talom, hogy bár a kismamák alapvetően 
nagyon zárkózottak, minél kisebb a baba, 
annál inkább, nehezen mozdulnak, de ha 
egyszer jönnek, akkor már jönnek több-
ször is. Gyakran előfordul az is, hogy azt 
mondják az anyukák: ma inkább nem 
jövünk, mert nem aludtunk jól, vagy 
mert jön a gyerek foga, nyűgös a baba, 
nyűgös az anyuka, azt hiszik, csak akkor 
jöhetnek, ha jól vannak. Pedig szinte pont 
fordítva. Persze nagyon örülünk minden 
mosolygós, kisimult résztvevőnek is, de 
aki fáradtabb, rosszkedvűbb, őt is szere-
tettel várjuk, sőt. Itt lehetősége van picit 
pihenni, feltöltődni, megnyugodni.  K. B.

 Helyszín:  O2, Mogyoród, Gödöllői út 16.
 Időpontja:  minden csütörtökön 10–11 óra 
között.
A részvétel ingyenes, csak a terembérlet díját 
dobják össze a résztvevők, ami pár száz 
forintra jön ki fejenként.
A kismama klub Facebook-csoportja 
Mogyoròország néven található meg (fer-
dekalapos ó-val), amit ezen keresztül érhetik 
el az érdeklődők. (https://www.facebook.
com/groups/315663517548769/ )  (qr-kód a 
csoporthoz a képen)
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Ahogy korábban már írtunk róla, az 
egykori pláza épülete évekig torzóként, 
kihasználatlanul állt az út mellett, míg az 
Astra Filmland munkatársai kitalálták, 
hogyan hasznosíthatnák az épületet. Két 
stúdiót alakítottak ki benne, egy nagy, 
ezer négyzetméterest, és a mellékhajójá-
ban, egy kisebb, ötszáz négyzetméterest. 
Az épületben vannak irodák, raktárak, és 
ami érdekesség, hogy a régi pláza moz-
gólépcsőjének gépházhelye most az ott 
forgatott vizes jelenetek összefolyójaként 
hasznosul. Az egyik – félig föld alatt lévő, 
ablaktalan – helyiség funkcióján sokat 
gondolkodtak a filmgyárosok, amíg ki-
találták, hogy raktár helyett stúdió lesz, 
speciális, forgatásra kész díszletekkel. Az, 
hogy milyen díszlet álljon ott, a filmes 
igények ismerőinek már nem volt kérdés.

– Az első választásunk a repülőgép volt. 
Az ötlet tetszett a Shoot Aviation nevű 
partnerünk vezetőinek is. Ők egy kife-
jezetten repülős díszletekkel foglalkozó 
angol cég. Gyakorlatilag bármilyen filmes 
igényt ki tudnak szolgálni ezen a terüle-
ten. Legyen szó kereskedelmi utasszállító-
ról, teherszállítóról, privat jetről, katonai 

repülőről, helikopterről vagy a fantázia 
szülte speciális repülőgépről – megoldják. 
A díszleteik, így a nálunk lévők is, testre-
szabhatóak: alakíthatóak, sok elemükben 
cserélhetőek, bővíthetőek. A korszakot, 
amiben játszódik egy produkció, többek 
között azzal is lehet jelezni, hogy az ülé-
sek háttámlájában monitor van-e, vagy 
hamutartó a karfájukban – tudtuk meg 
Pásztor Tamástól, az Astra Filmland ügy-
vezető igazgatójától. 

A Shoot Aviation központja Angliá-
ban található, van egy bázisuk az Egye-
sült Államokban, és a mogyoródi Astra 
Filmlandet választották az európai uniós 
bázisuknak, ami érthető annak fényében, 
hogy Magyarország Anglia után a máso-
dik legfontosabb filmes központ a konti-
nensen. Az Astrában láthattuk a forgatás-
ra készen álló díszleteket, egy utasszállító 
turistaosztályát, egy nagyobb, szélesebb 
gép business osztályát, valamint egy pi-
lótafülkét. Ezekhez rengeteg kiegészítő 
elem is tartozik a csereülésektől és huza-
toktól a repülőgépes mellékhelyiségekig, 
valamint tetszőlegesen változtathatók a 
díszletek saját fényei is. 

– Forgatásokon a londoni csapat kezeli 
a díszletet, ha szükséges, ők végzik el az 
előzetes átalakításokat is. Van, hogy ez 
minimális, de olyan is előfordult már, 
hogy a produkció kérésére másik stú-
dióépületünkbe helyeztük át a díszletet, 
mert ott volt rá szükség. Nagyon nagy az 
érdeklődés, már több produkció is forga-
tott bennük, és jelenleg is több van előké-
születben. Kényelmes és költségtakarékos 
megoldás a készen álló díszleteinkben 
forgatni – tette hozzá Pásztor Tamás. 

A Shoot Aviation olyan világsikerű fil-
mekhez biztosította a repülős díszleteket, 
mint Matt Demonnal a Jason Bourne, 
Emma Thomsonnal a Nancy MacPhee 
visszatér, a Wonder Woman, a Rocket-
man, Tom Cruise főszereplésével a Mú-
mia, Gyilkosság az Orient Expresszen, 
Brad Pitt főszereplésével a Szövetségesek, 
a Paddington 2. és még hosszan sorolhat-
nánk. 

A mogyoródi forgatásokról egyelőre 
nem árulhatunk el bővebbet, de egy kö-
vetkező cikkünkben majd erre is fény 
derül. 

Gergály Judith

Civil sport

Építkezés 
a Hungaroringen

Mogyoródon
Különleges és egyedülálló díszlettel bővült az Astra 
Filmland terminálja. A korábban sokáig üresen álló 
pláza épületében helyet kapott két stúdió, és az egyik-
ben egy szuper, extrákkal felszerelt repülőgépes díszlet. 
Annyit megtudtunk, hogy már forgatott is benne egy 
világsztár. Hogy ki, arról majd egy következő cikkünk-
ben számolunk be.

utasszállító repülőgép
Kevesebb, mint hat hónap van már 
csak az idei, augusztus 3-án rajtoló, 
jubileumi 40. Formula–1-es Magyar 
Nagydíjig. Ez azonban azt is jelenti, 
hogy ugyancsak fél év telt el a leg-
utóbbi futamunk óta, amelyet tavaly 
július 21-én nyert meg az ausztrál 
Oscar Piastri.

Itt az alkalom tehát egy kis leltárra, 
hiszen hatalmas építkezés, átépítés 
zajlik a Hungaroringen, ezúttal nem 
az aszfaltcsíkon versenyezve, hanem az 
idővel versenyt futva, hogy minden elké-
szüljön akkorra, amikorra kell. 

Az átalakulás elképesztő: a 2024-es Ma-
gyar Nagydíj után folytatódtak a felújítá-
si munkálatok, jelenleg napi szinten 620 
ember dolgozik azon, hogy a szokásos 
nyári időpontban sorra kerülő követke-
ző futamon a pálya a megszokott magas 
színvonalon, de már még jobb körülmé-
nyek között láthassa vendégül az F1-es 
mezőnyt. Néhány érdekes számadat a ki-
vitelező konzorcium jóvoltából:

- bedolgoztak 23 785 köbméter betont;
- beépült 7 604 tonna betonacél;
- visszatöltötték a földet a paddocképü-

let körül, ezzel itt a nagy tömegű föld-
munkák befejeződtek;

- a paddocképület egyes területein már 
a második emelet függőleges szerkezeté-
nek készítése zajlik;

- a főlelátón az előregyártott vasbeton 
lelátógerendák 100%-át, a lelátóelemek 
közel 50%-át elhelyezték, a lépcsőelemek 
elhelyezése zajlik;

- megépült 759 négyzetméter falazott 
szerkezet;

- a pályacsíkot körülvevő területen 22 
kilométernyi védőcsövet és 80 kilométer-
nyi béléscsövet helyeztek el, ebbe 20 kilo-
méternyi erősáramú kábelt húztak be;

- a depó erősáramú rendszere elkészült, 
a gyengeáramú rendszerek készültsége 
90%-os.

Illetve mire e sorok megjelennek, talán 
már az is 100%-os lesz.

Mert napról napra változik a látkép a 
Hungaroringen, ami jó hír: nem győzzük 
kapkodni a fejünket, és kell is ez a feszí-
tett tempó, hiszen a jegyértékesítési ada-
tok szerint ismét rekordszámú látogatóra 
számíthatunk Mogyoródon. Az utóbbi 
időszak leglátványosabb momentuma az 
volt, amikor január 22-én felkerült a tető-
szerkezet első eleme a pálya új főlelátójá-
ra. Mindezt természetesen Formula–1-es 
színvonalú előkészület előzte meg: négy 
hónapig zajlottak a nehézacél-előszerelési 
munkák, magához a művelethez, a be-
emeléshez pedig szükség volt egy olyan 
650 tonnás mobil autódarura, amelyből 
egyetlenegy van Magyarországon. A ha-
talmas, 272 méter hosszú, 33 méter fesz-
távú tetőelemekből álló tetőszerkezet tel-
jes súlya 1300 tonna, a teljes felülete pedig 

8976 négyzetméter lesz, ha majd elkészül. 
Hamarosan!

Vagyis ha esetleg esős versenyünk len-
ne, a célegyenesben már szinte senki sem 
fog megázni – ez a változás is fontos része 
a Hungaroring komfortosabbá tételének. 
Ez a fejlesztés a nézők kényelmét szolgál-
ja, az aszfaltcsík másik oldalán zajló pedig 
a versenyzőkét, a csapataikét. Örömmel 
jelentjük mi is, amit jelentett nemrég a 
száguldó cirkusz hivatalos oldala – amely 
több mint 14 millió követővel bír – a kö-
zösségi médiában, hogy jó ütemben ha-
lad a Hungaroring átalakítása.

Végezetül még egy hír Mogyoród leg-
nagyobb turisztikai látványosságával 
kapcsolatban, de egy másik aspektusból: 
Hungaroring Driving Center néven mű-
ködik tovább a tanpálya, ezzel is jelezni 
kívánják a működtetők, hogy az a köz-
lekedésbiztonság terén is Formula–1-es 
szintet képvisel. A versenypálya területén 
működő, hazánkban elsőként megala-
pított vezetéstechnikai centrum néhány 
hónappal ezelőtt beolvadt a Hungaroring 
Sport Zrt.-be, az új név nemcsak a szo-
rosabb kapcsolódást jelzi, hanem azt is, 
hogy a paletta még színesebb, még széle-
sebb, még sokoldalúbb.

Mihályi András

Hatalmas építkezés zajlik a Hungaroringen, hogy a következő 
Magyar Nagydíjat már teljesen megújult pályán tarthassák.
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nyitvatartási ideje: hétfőtől:  8.00–12.00, 13.00–18.00 
lehetőség van: általános  Kedd, szerda, csütörtök: 9.00–12.00, 
tájékoztatásra, lakcímbejelentésre,     13.00–15.00
nyomtatványigénylésre, iratleadásra. Péntek:  9.00–11.00

Könyvtár:  +3630/676-4169
Fóti út 18.  mogyorod.konyvtar@gmail.com

Mogyoród KSK – Farkas tamás +3630/914-9988

Szent László Általános Iskola +3628/540-425

Pillangós Óvoda +3630/663-9813

Gesztenyés Óvoda +3630/663-9812

Laura Vicuna Katolikus Óvoda +3630/542-9463

Napraforgó Bölcsőde  +3670/666-3451

Falugazdász: Kurucz István  +36207288-7400

Posta Fóti út 10. +3628/540-250, +3630/170-8742 

Kéményseprő 1818
kemenysepro.ugyfelszolgalat@katved.gov.hu

Dr. Kamarás József Egészségház Mogyoród, Fóti út 18.

Dr. Fekete Ildikó (háziorvos): 

telefonszám: 
+3630/934-3118, 
+3628/440-058
e-mail: 
drfekete@mogyorodegeszseghaz.hu

Rendelési idő:
hétfő:  14–18 óráig
Kedd:  8–12 óráig
szerda:  14–18 óráig
Csütörtök:  8–12 óráig
Péntek: páros héten  14–18 óráig
 páratlan héten  8–12 óráig

Dr. Hézinger Lajos (háziorvos): 

telefonszám: 
+3630/238-1483
+3628/440-057
e-mail: 
drhezinger@mogyorodegeszseghaz.hu

 

Rendelési idő:
hétfő: 8–12 óráig
Kedd: 14–18 óráig
szerda: 8–12 óráig
Csütörtök: 14–18 óráig
Péntek: páros héten 8–12 óráig
 páratlan héten 14–18 óráig 

Dr. Mikó-Onyestyák Zsófia 
(gyermekorvos): 
telefonszám: 
+3630/663-9844 
+3628/999-600/103-as mellék
e-mail: mogyorodgyermek@gmail.com, 
gyermekorvos@
mogyorodegeszseghaz.hu

Rendelési idő: 
hétfő: 9–12 óráig
Kedd: 14–17 óráig
szerda: 9–12 óráig
Csütörtök:  12–15 óráig
Péntek: 9–12 óráig
Egészséges tanácsadás az előjegy-
zés szerint: h, sZ, P: 8–9 óráig 
 Cs: 10–12

Dr. Nagy Dezső (fogorvos)
1-es számú körzet
telefonszám: 
+3628/741-889

Rendelési idő: 
hétfő: 12.30–18.30 óráig
Kedd: 7.30–14 óráig
szerda:   12.30–19 óráig
Csütörtök: 7.30–18 óráig 

Dr. Szilágyi Emese
(fogorvos)
2-es számú körzet

telefonszám: 
+3628/741-887

Rendelési idő: 
hétfő: 7–13 óráig
Kedd: 10–16 óráig
szerda: 7–13 óráig
Csütörtök: 10–16 óráig
Péntek: 7–13 óráig

Védőnői szolgálat  +3628/440-154

Czákné Kun Erika (védőnő) +3670/514-8468

Finna-Götz Ilona (védőnő)  +3630/663-9807

Varga Krisztina (védőnő)  +3620/311-7088 
 +3630/663-9808

Orvosi ügyelet  +3670/370-3104
(Gödöllő, szabadság tér 3.)

Flór Ferenc Kórház (Kistarcsa)  +3628/507-600 
 +3630/396-2318

Tormay Károly Egészségügyi  +3628/430-655 
Központ (Gödöllő, Petőfi s. u. 1-3.) +3628/430-452

Fogtechnikus: Mádai sándor  +3630/9314942

Kígyó Gyógyszertár +3628/440-158 
Gödöllői út 18.  +3630/952-5731
h–P: 8–19, szo: 8–12 kigyomogyorod@gmail.com

ORVOSOK ÁLLaTORVOSOK

KÖZBIZTONSÁG

TEMETKEZéS

INTéZMéNy, SPORT

SZOLGÁLTaTÓK

Szent László Látogatóközpont
Rózsa utca 2-4. +3670/884-8504


